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ZAPISNIK 
 

sa 28. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 6. ožujka 2020. godine (petak), u dvorani 
ISTRA Spomen doma u Pazinu 
Sjednicu je u 10,05 sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske županije 
(IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI), koji je  sjednici i  predsjedavao. 
Pozdravlja sve prisutne, čestita svim ženama u Istri i šire, predstojeći praznik Dan žena. 
 
PRISUTNI – ODSUTNI: 
  

Red
. 

br. 

VIJEĆNIK 
 

LISTA PRIMJEDBE 

1. Valter Drandić IDS – HNS – ISU – HSLS – Zeleni  

2. Eliana Barbo IDS – HNS – ISU– HSLS – Zeleni  

3. Zvonko Liović IDS – HNS – ISU – HSLS – Zeleni  

4. Cinzia Počeko Kranjec IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

5. Eleonora Kotiga Vaš IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

6. Vili Rosanda IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

7. Marija Kadoić Balaško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

8.  Tedi Chiavalon IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

9. Suzana Ladavac IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

10. Nevia Poropat IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

11. Josip-Anton Rupnik IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

12. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

13. Petar Macura IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni  

14.  Vladimir Buršić IDS – HNS - ISU– HSLS – Zeleni odsutan (O) 

15. Zdenko Pliško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

16. Jasna Bolić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

17. Miloš Bajić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

18. Tamara Brussich IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

19. Frančesko Andreja IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

20.  Bruno Stermotić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

21. Sandro Jurman IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

22. Robert Velenik IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

23. Irena Peruško IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

24. Boris Rogić IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

25. Davor Komar IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

26. Vanda Poropat IDS – HNS - ISU – HSLS – Zeleni  

27. Marino Baldini SDP - HSU -  SDSS odsutan 

28. Ljerka Peruško SDP - HSU - SDSS  

29. Radovan Cvek SDP - HSU – SDSS  

30. dr.sc. Sanja Radolović SDP - HSU – SDSS  

31. Milio Bulić SDP - HSU – SDSS  

32. Silvano Hrelja SDP - HSU - SDSS  

33. Goran Subotić SDP - HSU – SDSS  

34. Mirjana Galo SDP - HSU - SDSS  

35. Ilirjana Croata Medur HDZ  

36. Jurica Šiljeg HDZ odsutan 

37. mr.sc. Tatjana Tomaić HDZ  



                                                             
 

 
OSTALI PRISUTNI: 
 
FABRIZIO RADIN, zamjenik župana koji obnaša dužnost župana IŽ 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, zamjenica župana IŽ 
GIUSEPPINA RAJKO, zamjenica župana IŽ 
LJILJANA ŠKIFIĆ, pomoćnica  pročelnika Kabineta Župana IŽ, 
VESNA IVANČIĆ, pročelnica Stručne službe Skupštine Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica pročelnice Skupštine Istarske županije 
BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, v.d. pročelnica UO za proračun i financije IŽ, 
ELENA BOŽAC ČUJIĆ, v.d. pročelnica Upravnog odjela za gospodarstvo IŽ, 
EZIO PINZAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo i 
vodoprivredu IŽ, 
GORDANA KLIMAN DELTON v.d. pročelnica Upravnog odjela za prostorno uređenje i 
gradnju IŽ, 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu 
Istarske županije,  
MIRKO RADOLOVIĆ, pročelnik UO za održivi razvoj IŽ 
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, Voditeljica Službe za unutarnju reviziju IŽ 
TEA BATEL, v.d. pročelnica Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i druge 
etničke skupine 
GABRIJELA MEZULIĆ, v.d. pročelnica Uo za opću upravu i imovinsko – pravne odnose 
VESNA DUKIĆ, članica Uprave Kaštijun d.o.o. 
ALEKSANDAR STOJANOVIĆ, dr.med.spec. epidemiolog, ravnatelj ZZJZ 
 
 
PREDSJEDNIK, daje dnevni red na glasanje: 
 

DNEVNI RED: 

1. Verifikacija zapisnika sa 27. sjednice Skupštine Istarske županije 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3. Informacija o funkcioniranju i optimizaciji rada Županijskog centra za gospodarenje 

otpadom Kaštijun 
4. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na zaduživanje trgovačkog društva Kaštijun 

d.o.o. Pula 
5. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Akcijskog plana energetske učinkovitosti Istarske 

županije za razdoblje od 2020 do 2022. godine  

38. dr.sc. Dubravko Marković HDZ  

39. Aleksa Vale HDZ  

40. Damir Grünbaum nezavisni  

41. Damir Prodan Živi zid odsutan 

42. Gordana Čakić nezavisna  

43. dr.sc. Tea Golja nezavisna  

44. Ladislav Turčinović MOST NL mirovanje 
mandata 

45. Divna Radolović Rosanda nezavisna  



                                                             
 

6. Prijedlog Zaključka o izmjeni Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća 
Bolnice za ortopediju i rehabilitaciju „Prim. dr. Martin Horvat“ Rovinj o  dugoročnom 
kreditnom zaduženju u kunama za financiranje adaptacije zgrada bolnice – II. zaduženje  

7. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Sporazuma o davanju kapitalne pomoći Gradu Pazinu 
za otplatu kredita za izgradnju i opremanje Doma za starije osobe i centra za pružanje 
izvan institucijskih socijalnih usluga Pazin  

8. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Sporazuma o davanju kapitalne pomoći Gradu Labinu 
za otplatu kredita za izgradnju i opremanje doma za starije osobe u Labinu -  

9. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o davanju u zakup poslovnog prostora 
zdravstvenim radnicima Istarskih domova zdravlja  

10. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i  rasporedu sredstava za 
decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2020. godini 

11. Prijedlog Zaključka o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstava 
decentraliziranih funkcija u 2020. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima 
Istarska županija ima osnivačka prava 

12. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih i financijskih 
rashoda centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva korisnicima zajamčene 
minimalne naknade koji se griju na drva u 2020. godini 

13. Prijedlog Odluke o minimalnim standardima, kriterijima, mjerilima i načinu financiranja 
decentraliziranih funkcija domova za starije osobe za 2020. godinu  

14. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Službeničkog suda 
Istarske – županije Pazin – Tribunale per il personale impiegatizio della Regione Istriana 
Pisino  

15. Prijedlog Rješenja o imenovanju predsjednika i članova Službeničkog suda Istarske – 
županije Pazin – Tribunale per il personale impiegatizio della Regione Istriana Pisino  

16. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama 
Statuta Osnovne škole - Scuola elementare RIVARELA  

17. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama 
Statuta Industrijsko-obrtničke škole Pula  

18. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu  

19. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama 
Statuta Gimnazije i strukovne škole Jurja Dobrile Pazin 

20. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju nacrta i utvrđivanju prijedloga Odluke o davanju 
suglasnosti na Izmjene Statuta Doma za starije osobe „Domenico Pergolis“ Rovinj. 

 
ORDINE DEL GIORNO 

1. Verifica del verbale della 27-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3. Informazione sul funzionamento e l'ottimizzazione del lavoro del Centro regionale per la 

gestione dei rifiuti Kaštijun 
4. Proposta di Conclusione sul consenso all'indebitamento della società commerciale 

Kaštijun s.r.l. Pula-Pola 
5. Proposta di Conclusione sull'approvazione del Piano d'azione dell'efficacia energetica 

della Regione Istriana per il periodo dal 2020 al 2022  
6. Proposta di Conclusione sulla modifica della Conclusione sul consenso alla Delibera del 

Consiglio d'amministrazione dell'Ospedale di ortopedia e riabilitazione „Prim. dr. Martin 
Horvat“ Rovigno su un indebitamento a lungo termine in kune per il finanziamento 
dell'adattamento dell'edificio ospedaliero - II indebitamento  



                                                             
 

7. Proposta di Conclusione sull'approvazione dell'Accordo di erogazione del sussidio 
capitale alla Città di Pisino per l'ammortamento del credito per la costruzione e 
l'attrezzatura della Casa per anziani e del centro per la fornitura di servizi sociali extra 
istituzionali Pisino  

8. Proposta di Conclusione sull'approvazione dell'Accordo di erogazione del sussidio 
capitale alla Città di Albona per l'ammortamento del credito per la costruzione e 
l'attrezzatura della Casa per anziani di Albona  

9. Proposta di Delibera sul consenso alla Delibera sulla cessione in locazione del vano 
d'affari agli operatori sanitari delle Case della salute dell'Istria  

10. Proposta di Delibera sui criteri, le misure, le modalità di finanziamento e la suddivisione 
dei mezzi per le funzioni decentrate per le istituzioni sanitarie nel 2020 

11. Proposta di Conclusione sulla determinazione dell'Elenco delle priorità per la 
disposizione dei mezzi delle funzioni decentrate nel 2020 fra gli istituti sanitari sui quali la 
Regione Istriana ha i diritti costitutivi. 

12. Proposta di Delibera sui criteri, le misure e il modo di finanziare le spese materiali e 
finanziarie dei centri per l'assistenza sociale e l'importo delle spese di riscaldamento ai 
beneficiari del compenso minimo garantito che si riscaldano a legna nel 2020 

13. Proposta di Delibera sugli standard minimi, i criteri, le misure e le modalità di 
finanziamento delle case per anziani nel 2020  

14. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni della Delibera di istituzione del 
Službenički sud Istarske županije Pazin, Tribunale per il personale impiegatizio della 
Regione Istriana, Pisino  

15. Proposta del Provvedimento di nomina del presidente e dei membri del Službenički sud 
Istarske županije Pazin, Tribunale per il personale impiegatizio della Regione Istriana, 
Pisino  

16. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche dello 
Statuto della Osnovna škola – Scuola elementare „Rivarela“,  

17. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche dello 
Statuto della Industrijsko-obrtnička škola Pula (Scuola industriale-artigianale di Pola),  

18. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu (Scuola per il 
turismo, l'industria alberghiera e il commercio),  

19. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Gimnazija i strukovna škola Juraj Dobrila Pazin (Liceo e 
scuola d'avviamento professionale Juraj Dobrila Pisino) 

20. Proposta di Conclusione sull'approvazione del disegno sulla determinazione della 
proposta di Delibera sul consenso alle Modifiche dello Statuto della Casa per anziani 
"Domenico Pergolis" Rovigno. 

 
 
PREDSJEDNIK konstatira da je Dnevni red jednoglasno prihvaćen. 
 

AD – 1 
a) Verifikacija zapisnika sa 27.  sjednice Skupštine Istarske županije 

 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije bez rasprave JEDNOGLASNO 
verificira 
 

Zapisnik sa 27. sjednice Skupštine Istarske županije 
 
 



                                                             
 

AD – 2 
Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

 
PREDSJEDNIK utvrđuje redoslijed postavljanja vijećničkih pitanja. Predlaže da prije toga 
čujemo kratku informaciju vezano za korona virus. 
 
DINO KOZLEVAC, načelnik Stožera civilne zaštite Istarske županije, pozdravlja sve prisutne. 
Zahvaljuje na mogućnosti da se ukratko osvrne na problematiku koja se događa ne samo kod 
nas, već u cijelom svijetu.  
Pojavom korona virusa Istarska županija i kada se ukazala potreba da treba djelovati, Istarska 
županija je formirala Stožer za zdravlje na čelu sa Zamjenicom župana Sandrom Ćakić Kuhar, 
koji su počeli „upravljati i djelovati“ po nastalom problemu donošenjem određenih mjera. Vlada 
RH je donijela odluku da se te aktivnosti prebace na format stožera civilne zaštite na svim 
razinama. Formiran je nacionalni stožer civilne zaštite na čelu kojeg je ministar unutarnjih 
poslova. Analogno tome, formiran je Stožer Civilne zaštite Istarske županije u kojem se nalaze 
predstavnici, vodeći ljudi svih djelatnosti, ne samo zdravstvenih, već i svih ostalih institucija. 
Pokazalo se da ima tu dosta posla ne samo zdravstvene prirode, već i tehničke prirode, 
logistike i svega onoga što će omogućiti da zdravstveni djelatnici mogu raditi svoj posao. 
Redovito se održavaju sjednice, redoviti kontakti sa Nacionalnim stožerom. Sve aktivnosti se 
koordiniraju sa razine države. Pripremljeni su prostori za karantenu, gdje će ljudi moći boraviti 
četrnaest dana, odnosno koliko stručnjaci budu odredili. Konkretno danas u 14 sati će se 
održati video konferencija sa Nacionalnim stožerom. Mnogo uputa koje nam dolaze, mi smo 
već odradili, još prije nego su upute došle do nas. Sve djelatnosti su dobile upute, nema 
zabrana niti represije, zasada su samo preporuke i savjeti. Vidjet ćemo kako će se dalje 
razvijati situacija, sinoć je proglašena opasnost od epidemije, što je jedan mehanizam koji 
omogućuje tehnički drugačije djelovanje u cijelom sustavu, do proglašenja epidemije. 
Funkcionira sve, na najbolji mogući način, sustav je uspostavljen, dokazan je u praksi na 
mnogim drugim nepogodama i nesrećama. 
Zahvaljujući ljudima i stručnjacima, upravljamo novonastalim problemom.  
U stožeru su ljudi koji su na čelu zdravstva, ravnatelj Zavoda za javno zdravstvo, ravnateljica 
Opće bolnice, ravnateljica Hitne medicine, ravnatelj Istarskih domova zdravlja, rukovodstvo 
Crvenog križa. Želim naglasiti podršku županijskih tijela,  posebno želim tu naglasiti  osobu 
koja predvodi sustavom, a to je doktor Stojanović iz Zavoda za javno zdravstvo IŽ. 
 
ALEKSANDAR STOJANOVIĆ, dr.med.spec., pozdravlja sve prisutne.  
Naš format djelovanja se pokazao kao dobar u ovom trenutku, što se tiče Stožera civilne 
zaštite, što je nama, zdravstvenim djelatnicima dalo mogućnost i širinu da se bavimo onime 
što je naša najbitnija i najvažnija stvar. 
U ovom trenutku u našoj županiji nema ni jedne dokazano oboljele osobe od korona virusa, 
nema osoba koje se nalaze u Općoj bolnici Pula na Odjelu za infektologiju i od niti jedne 
suspektne osobe nije poslat uzorak u „Fran Mihaljević“ u Zagreb, znači, imamo mirnu situaciju. 
Od početka krize s korona virusom, mijenjali su se određeni protokoli što se tiče zdravstvenog 
nadzora, tj. stavljanja osoba pod zdravstveni nadzor. Unazad mjesec dana 360 osoba je 
stavljano pod zdravstveni nadzor, s područja naše županije. Tu se radi o turistima, iz azijskih 
zemalja koji su tu kratko boravili, a po protokolu su dužni biti dnevno kontaktirani od 
epidemiološke službe. Kasnije pojavom virusa u susjednim državama, to se znatno proširilo, 
tako da dnevno prema rješenjima granične sanitarne inspekcije imamo dnevno oko sto osoba 
koje ulaze pod mjere zdravstvenog nadzora. Najčešće se to odnosi na mjere samoizolacije.  
Nalazimo se u jednoj sredini koja je trenutno dosta rizična zbog blizine nama najrizičnijeg 
područja u Europi, a to je Republika Italija, jer imamo veliku cirkulaciju ljudi i prometa sa tim 
područjem. To se odnosi na turistički sektor, na naše dnevne migracije, studente, osobe koje 
su turistički tamo boravile. Sve ove mjere koje se sada provode i koje je sustav poduzeo, su 



                                                             
 

da se reagira na najmanju moguću ugrozu, odnosno da se reagira na svaki mogući kontakt, 
da bi izbjegli širenje virusa u većem obimu. Za sada su slučajevi u Hrvatskoj pojedinačni 
slučajevi i slučajevi koji su vezani isključivo unutar jedne grupacije odnosno obitelji. Dok god 
se  to događa na toj razini, mi nemamo epidemiju u onom klasičnom obliku, a to je da kad se 
krećete ulicom ili idete u kafić, da ste u velikom riziku da se zarazite od osoba koje normalno 
cirkuliraju. To se pokušava spriječiti i svesti na najmanju moguću mjeru. 
Mi smo u Istri postavili tako sustav da reagiramo na svaki mogući kontakt, da bude provjeren 
od strane Službe za epidemiologiju, da bude izoliran ili provjeren na neki drugi način. Znači 
pokušava se taj rizik smanjiti na najmanju moguću mjeru. Ukoliko se i u Istri pojavi dokazani 
slučaj, sve službe su spremne, odnosno bitno je da to budu izolirani,, pojedinačni slučajevi. 
Dok god je tako, nema veće ugroze za stanovništvo. U ovom trenutku od zdravstvenih 
ustanova u našoj županiji, u „najvećem pogonu“ su Zavod za javno zdravstvo i Odjel za 
infektologiju Opće bolnice Pula i to jako dobro funkcionira. Ukoliko i ako bude potrebno, kod 
većih obima i transporta, uključit će se sustav Zavoda za hitnu medicinu, odnosno primarna 
zdravstvena zaštita. 
Sve ono što proizlazi iz mogućnosti rada naše županije, odnosno gdje je Županija osnivač 
određenih ustanova, gdje upravlja nečim, to je sve odrađeno. Neke stvari koje možda do sada 
nisu funkcionirale najbolje, ili gdje se osjeti manjak graničnih sanitarnih inspektora, to su neki 
dijelovi upravljanja u nadležnosti Državnog inspektorata. 
To je sada uspostavljeno na zadovoljavajući način na graničnim prijelazima postavljanjem 
kontejnera dnevnog čekiranja. Naglašava dobru suradnju sa Policijskom upravom istarskom 
gdje su svi njihovi djelatnici granične policije Buja, Buzeta, Pule prošli edukaciju od strane 
Zavoda za javno zdravstvo u smislu načina postupanja na tim područjima. 
Dnevno idu obavijesti prema različitim sektorima, intencija je da ljudi, pogotovo organizatori 
nekih manifestacija osvijeste rizike i zamolili smo sve organizatore da se jave nama da 
zajedno procijenimo rizik svake pojedine manifestacije, tako da neke manifestacije se 
održavaju jer je procijenjeno da ne nose sa sobom rizik, zavisno od kuda dolaze učesnici, 
kakav je fizički kontakt. Znači na temelju niz procjena, donose se preporuke o održavanju ili 
neodržavanju manifestacije. 
U ovom trenutku u Republici Hrvatskoj nema zabrane javnih okupljanja i nema zabrane 
održavanja manifestacija, ali postoje preporuke. Organizatori na našem području slušaju 
preporuke i poslušaju ono što kaže Zavod za javno zdravstvo. 
Bitno je da cijeli sustav sluša preporuke Zavoda za javno zdravstvo, kako bi se što je više 
moguće smanjila pojavnost tog virusa u našoj populaciji. 
Ukoliko se pojavi, ništa se značajno nje desilo, znači da smo ga „ulovili“ u nekom trenutku kod 
određene osobe i da će se odraditi sve što je potrebno kroz sustav i kroz Stožer da se to 
smanji da se virus ne širi u populaciju, što je najbitnija stvar na kojoj u ovom trenutku radimo. 
To što je sad rezultat „nula“ u našoj županiji, ne znači ako za tri dana bude tri, dva ili pet, da 
se to značajno promijenilo, bitno je da sustav funkcionira, radimo sve da uhvatimo virus u 
početnoj fazi i da onemogućimo da se dalje širi. 
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje na informacijama. Prelazimo dalje na pitanja vijećnika. 
 
MILOŠ BAJIĆ, IDS pozdravlja sve prisutne. Pitanje je vezano za Uljanik, budući da u zadnje 
vrijeme vidimo da to pitanje prolazi „ispod radara“. Iz medija smo vidjeli da 26.2. donesena 
odluka o likvidaciji brodogradilišta Uljanik, a prolongirana je odluka o prodaji imovine na 60 
dana u korist novoosnovane tvrtke Uljanik brodogradnja 1856, pa bi molio više informacija. 
 
ŽUPAN, najprije želi iskoristiti priliku i predstaviti dva nova člana najbližih suradnika, gospođu 
Gabrijelu Mezulić, službenicu koja obnaša dužnost pročelnice Upravnog odjela za opću 
upravu, imovinsko-pravne poslove koji broji više od 80 službenika i namještenika i dr. Mirka 
Radolovića, službenika koji obnaša dužnost pročelnika Upravnog odjela održivi razvoj 



                                                             
 

Što se tiče Uljanika, informacije koje imamo su iz dva izvora. Jedan je stečajna upraviteljica s 
kojom smo imali prilike nekoliko puta se susresti, a drugi je premijer Plenković koji je o tome 
javno progovorio na svečanosti potpisivanja garancija za kreditiranje završetka izgradnje 
Opće bolnice. Premijer je tom prilikom izjavio da Vlada nije zaboravila na Uljanik, da model 
po kojem se pokušava sad restrukturirati i ponovno pokrenuti proizvodnja u 3. maju, bit će 
korišten i za Uljanik u jednoj naknadnoj fazi. To je politička izjava našega premijera. 
Što se tiče konkretnih informacija koje smo dobili od stečajne upraviteljice, trebala bi ih ona 
podijeliti s javnosti. 
Situacija je još uvijek nedefinirana, stvari se još uvijek vuku po sudovima. Do sada se 
prodajom određenih brodova, da li kompletiranih ili djelomično kompletiranih, pokušavaju 
namiriti najveći vjerovnici, a to je prije svega država. Nakon toga postoji mala šansa, a iza 
čega stoji Ministarstvo gospodarstva, da se ipak pokrene proizvodnja u novom Uljaniku, ali to 
će se vidjeti tek za nekoliko mjeseci. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, pozdravlja sve prisutne. Imala bi dva pitanja. 
Prvo pitanje odnosi se na rad Trgovačkog društva Brijuni Rivijera. Imali smo prilike nedavno 
čitati izjave ministra Banožića koji je rekao da Trgovačko društvo Brijuni Rivijera ne ide u 
dobrom smjeru. Zanima me mišljenje županijske uprave, da li smatraju da Trgovačko društvo 
Brijuni Rivijera je ispunilo svoju viziju i misiju? Na njihovim internetskim stranicama stoji da to 
društvo treba biti nositelj gospodarskog razvoja Istre, da je to vodeće trgovačko društvo koje 
će osigurati visoku kvalitetu turizma u Istri. Istarska županija ima 33% udjela u vlasništvu i 
strukturi tog društva. Da li smatrate da to društvo treba raspustiti odnosno da treba prestati s 
radom ili i dalje trebamo trošiti novac poreznih obveznika na isto? 
Drugo pitanje se odnosi na rad Povjerenstva za ravnopravnost spolova, Budući je jedan od 
ciljeva tog Povjerenstva upravo to da smanji nejednakosti između spolova u društvu, zanima 
me koliko se često Povjerenstvo sastaje, koji su zaključci radnih sastanaka i koji je plan rada 
u narednom periodu? 
 
ŽUPAN, poštovana vijećnice, i ja dijelim s vama interes što se tiče uspjeha u radu Društva 
Brijuni Rivijera, koje egzistira već desetak ili petnaest godina i to je pitanje koje vjerojatno 
zaslužuje jednu točku dnevnog reda jedne od sljedećih Skupština. 
Prihvaćam ovo pitanje na način da to bude jedan prijedlog za stavljanje na dnevni red jedne 
sljedeće Skupštine, gdje će biti prilika da se razjasnimo i da možda pokrenemo novi val razvoja 
te ideje, razvoja turizma na našem području. Znači pozivam nadležne i sve koji su involvirani 
u taj projekt, da se pred članovima Skupštine razjasnimo i informiramo oko tog pitanja. 
 
TAMARA BRUSSICH, IDS, pozdravlja sve prisutne. Povjerenstvo za ravnopravnost spolova 
Istarske županije ima svoj akcijski plan i provodi svoj program temeljem tog plana. Načelno 
ima zadatak pratiti aktivnosti koje se događaju na području Istarske županije, kao i aktivnosti 
gradskih povjerenstava i ostalih udruga koje se bave tim pitanjima. Povjerenstvu ističe mandat 
upravo sada u 3. mjesecu. Naši sastanci se provode redovito, ne prečesto, međutim aktivnosti 
koje se provode pod okriljem i pokroviteljstvom samog Povjerenstva su mnoge, tu je Sigurna 
kuća i mnogi drugi koji se bave tom problematikom. Ono što valja reći je da Povjerenstvo 
sudjeluje u aktivnostima koje promovira država, odnosno Vladin Ured za ravnopravnost 
spolova, te pokušava poslati materijale i informacije ostalim Povjerenstvima u jedinicama 
lokalne samouprave. 
 
SANJA RDOLOVIĆ, SDP, zahvaljuje se na danim odgovorima. Vezano za Trgovačko društvo 
Brijuni Rivijera kao što je rečeno djeluje petnaestak godina. U ovom mandatu nismo imali niti 
jedno izvješće o radu Trgovačkog društva. Mišljenja je da bi trebala postati ustaljena praksa 
da županijski vijećnici jednom godišnje dobivaju izvješće o radu Trgovačkog društva, kao i 
cijelog niza ostalih Trgovačkih društava u kojima Istarska županija ima udio kao i ustanova. 



                                                             
 

Što se tiče rada Povjerenstva, zahvaljuje na odgovoru, također ne bi bilo zgorega dobiti kratko 
izvješće o radu Županijskih povjerenstava, primjerice imamo cijeli niz Povjerenstava a neke 
od njih financiramo iz Županijskog proračuna, kao što je Povjerenstvo za vijeće tržišta rada i 
nikad nismo dobili izvješte što to Povjerenstvo konkretno radi. 
Molila bi da ona Povjerenstva koja se financiraju iz županijskog Proračuna, dostavljaju 
izvješća o radu. 
 
PREDSJEDNIK moli da se zatraži komplet izvješća od svih Ustanova i Trgovačkih društava 
gdje imamo udjele u vlasništvu kao i Povjerenstava i dr. tijela, te da se dostavi vijećnicima u 
pisanom obliku. 
 
ZDENKO PLIŠKO, ISU, pozdravlja sve prisutne. Ima jedno pitanje koje se odnosi na obiteljske 
domove umirovljenika. Želio bi dobiti odgovor sa podacima o broju korisnika po pojedinim 
Domovima i njihovim adresama. Znači podatke prema Rješenjima koje je izdalo nadležno 
upravno tijelo, odnosno Upravni odjel za zdravstvo i socijalnu skrb IŽ, kako bi mogli zatražiti 
nadzor rada tih Domova. 
Već je i ranije na ovoj Skupštini upozoravao da u pojedinim obiteljskim domovima za starije i 
nemoćne imamo pojave zanemarivanja korisnika, i da imamo nepoštivanja općih uvjeta 
smještaja koji se odnosi na higijenu, veći broj korisnika od propisanog, niskoj ili nestručnoj 
usluzi, opremljenosti, prehrani. 
Iz navedenih razloga, budući naš Odjel nije nadležan za nadzor nad tim domovima, a izdaje 
rješenja za rad tih domova, naša stranka ima namjeru da za pojedine domove zatraži od 
nadležnih tijela, da izvrše nadzor. 
Budući želi detaljnije podatke, molio bi pismeni odgovor. 
Na kraju želi iskoristiti priliku i čestitati svim ženama u Istarskoj županiji i šire, nadolazeći 
praznik Dan žena. 
 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica, prihvaća obavezu pripreme i dostave traženih 
podataka. Želi pojasniti da Upravni odjel izdaje rješenja sukladno pravilniku u kojem se navodi 
maksimalno mogući broj korisnika, a ne znamo stvaran broj korisnika. Moli od vijećnika 
pojašnjenje koje točno podatke traži. 
 
PREDSJEDNIK, napominje da se ta informacija treba dostaviti svim vijećnicima. 
 
JOSIP ANTON RUPNIK, Zeleni, pozdravlja sve prisutne. Imao bi dva prijedloga, prvi je da se 
reaktivira projekt izgradnje dizala u više stambenim zgradama koje imaju četiri i više katova, 
čime bismo omogućili starijim osobama da mogu ostati u tim stanovima. Time bi se smanjio i 
pritisak na smještaj u domove za starije u kojima su visoke cijene, pogotovo u privatnim i ne 
može si svatko priuštiti smještaj u njima.  
Prije dvije godine je Europska unija pokrenula takav projekt i obećala da će 85% sredstava 
sufinancirati a preostalih 15% bi financirale jedinice lokalne samouprave. 
Predložio bi da Istarska županija to pokrene, a posebno bi prozvao saborske zastupnike iz 
Istarske županije da također pokrenu to pitanje u Saboru RH. 
 
Drugi prijedlog je zabrana izgradnje mehaničkog pročistača o čemu smo govorili još prije deset 
godina kad smo rekli „kako možete dozvoliti da naš prekrasni Jadran pretvarate u septičku 
jamu“. 
Ono što je također bitno reći, dio otpada iz mehaničkih pročistača, završava na Kaštijunu, što 
je nedopustivo. 
Trebalo bi graditi bio pročistače, gdje bi se takva pročišćena voda mogla koristiti za 
navodnjavanje. Također u takvim pročistačima postoji mogućnost i proizvodnje električne 



                                                             
 

energije, tim više što smo mi u Puli imali i proizvodnju opreme za takva postrojenja što je bilo 
u sklopu Uljanika, a sada je sve propalo. 
Kao što je rekao i Župan, postoje mnoge mogućnosti za reaktiviranje Uljanika koji nije bio 
samo proizvodnja brodova, već je imao pet područja djelovanja koji su značajni i aktualni i bili 
bi značajni za razvoj Hrvatske. 
 
PREDSJEDNIK moli vijećnike da se drže predviđenog vremena prilikom postavljanja pitanja.   
 
ŽUPAN što se tiče prijedloga ugradnje dizala u više stambene zgrade to je europski projekt, 
mi imamo novu ustanovu Regionalni koordinator gdje ćemo zadužiti naše vrijedne suradnice 
i suradnike da se pozabave tom problematikom i da izvide mogućnost financiranja iz EU 
fondova. Također pokušat ćemo angažirati sve saborske zastupnike, bez obzira na stranačku 
pripadnost kako bismo i na razini Sabora RH dobili podršku u tom smislu.  
Što se tiče zabrane izgradnje mehaničkih pročistača na području naše županije, imamo točku 
dnevnog reda koja će se baviti gospodarenjem otpadom, pa možemo i o tom segmentu 
raspravljati. 
 
FRANČESKO ANDREJA, IDS, pozdravlja sve prisutne, od 2000 godine 21. veljače slavimo 
Dan materinjeg jezika, cilj je da unaprjeđujemo razvoj materinjeg jezika i njegovanje jezične 
kulturne različitosti. 
Zanima me što činimo u Istarskoj županiji da očuvamo naše jezike, istriotski i istrorumunjski? 
 
 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik, kao što znate Upravni odjel za kulturu je nedavno dobio 
dodatak, a to je zavičajnost. Ono što je najteže sačuvati je nematerijalna kulturna baština, a 
najvažniji dio te baštine su jezici. Ključni način zaštite svih čakavskih dijalekata je lokalna 
zajednica. Mi djelujemo u tri pravca, međutim ukoliko lokalna zajednica nije svjesna vrijednosti 
koje ima, vrlo je teško bilo što učiniti institucionalno ili putem upravnih odjela.  
Mi srećom imamo lokalne zajednice koje su vrlo svjesne svojeg bogatstva, zadnji primjer na 
kojem čestitam je Labin. Labinska cakavica je zaštićena i oni su napravili unutar Grada Labina 
i okolnih općina niz projekata. Kada govorimo o Istarskoj županiji, treba reći da se tom 
tematikom bave, osim Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost i Upravni odjel za obrazovanje 
kao i Upravni odjela za talijansku autohtonu nacionalnu zajednicu i druge nacionalne manjine. 
Radi se u tri pravca, prvo na institucionalnoj zaštiti, od ranije je zaštićen istrorumunjski i još 
neka čakavska narječja. Trenutno se radi na zaštiti istriotskog, a već je predana i kandidatura 
za zaštitu istrovenetskog. Kad jednom dođete na nacionalnu hrvatsku listu zaštićenih jezika, 
to puno ne znači, to je samo jedan papir, ako ne postoje projekti koji će ga zaštititi. Upravo je 
u tijeku izložba o nematerijalnoj baštini koju organizira Etnografski muzej Istre, pa vas pozivam 
da pogledate. Ja sam npr. naučio kako se na istrorumunjskom kaže češalj i kažu da ako ste 
naučili i samo jednu riječ, na neki način ste zaštitili baštinu. 
Drugo su naši projekti, nedavno je jedan završen, to su „Ninenane istriane“ koji je rezultirao 
nakon velikog rada Dječjih vrtića iz Pule u suradnji sa Glazbenom školom sa jednom knjigom 
i CD-om sa vrlo lijepim uspavankama na istriotskom, istrovenetskom i na čakavskom dijalektu 
koje će dobiti svi vrtići i sve škole.  
Ono što je najbitnije što mi radimo su festivali. To je festival istroveneta koji potpomažemo u 
Šišanu, u Bujama čime pokušavamo postići ono što je najbitnije za očuvanje jezika, a to je da 
se jezikom govori. 
 
VEDRANA GREGOROVIĆ HRVATIN, IDS, pozdravlja sve prisutne. Jedna tema koja je 
vezana za sjever Istre je tartufarstvo. Međutim u zadnje vrijeme se često čuju komentari od 
strane tartufara i drugih, da je briga o staništima  tartufa u Motovunskoj šumi i drugim 
područjima, upitna. Ti komentari proizlaze prvenstveno iz zaštite samog tartufa, odnosno 



                                                             
 

ukoliko ne očuvamo ekosustav i to područje možemo dovesti do minimiziranja njegove 
vrijednosti odnosno smanjenja korištenja u svrhu turizma i gastronomije. 
Zanima me da li i što može Županija učiniti da se ta staništa još bolje zaštite, da se njima još 
bolje upravlja? 
 
EZIO PINZAN, pročelnik, pozdravlja sve prisutne. Prošli tjedan održan je jedan prošireni 
sastanak u svezi problematike tartufarstva, bijelog tartufa u našoj županiji, na inicijativu 
tartufara. Putem naših saborskih zastupnika uputili smo doministrici poziv za sastanak na koji 
se odazvala. Na sastanku u Pazinu su bili i predstavnici tartufara i predstavnika Hrvatskih 
šuma Podružnice Buzet. Svaki je od aktera iznesao svoje stajalište, a nakon toga su doneseni 
određeni zaključci. 
Ispostavilo se da se tartufarstvom već generacijama bave naši žitelji, naročito u unutrašnjosti 
sjeverne Istre i da je najveće nalazište bijelog tartufa u Europi upravo Motovunska šuma. Bijeli 
tartuf je najjači gastronomski brand u našoj županiji i potiče cijeli niz drugih gastronomskih 
aktivnosti, od promocije naše županije, od prodaje ne samo bijelog tartufa nego i visoke 
gastronomije i svih vrhunskih proizvoda koje u županiji imamo. Ovdje prije svega mislim na 
ekstra djevičansko maslinovo ulje, naša vina, pršut i sve ostale proizvode koji idu u 
gastronomiji uz tartufe. To je izrazito značajna gospodarska aktivnost, u produženju turističke 
sezone i ekonomskoj isplativosti onih koji se tartufarstvom bave tako da nije ni taj segment 
zanemariv. 
Motovunska šuma je posebna šuma, zaštićena je u kojoj su sve aktivnosti definirane. Zadnjih 
godina svjedoci smo upravljanja Hrvatskih šuma Motovunskom šumom na način da su 
najbitnija stabla, drvna masa. Oni imaju plan na koji na vrlo stručan način tu šumu obnavljaju 
i njome upravljaju, ali po našim tartufarima ne vodi se računa prilikom aktivnosti u šumi o 
staništu bijelog tartufa. Naime, sve aktivnosti koje se provode, rade se na način da se staništa 
tartufa smanjuju, nestaju i to je došlo do te mjere da tartufari nisu mogli samo to gledati, već 
su morali reagirati.  
Predstavnik Hrvatskih šuma vrlo je detaljno obrazložio na koji način se upravlja šumama. 
Istekao je i plan upravljanja Motovunskom šumom i sada će se morati izraditi novi u čemu se 
sudjelovati i Natura histrica, naši tartufari i nadležno ministarstvo koje je već sazvalo sastanak 
sa Ministarstvom zaštite okoliša, gdje ćemo svi skupa donijeti plan upravljanja Motovunskom 
šumom. Zaključili smo da nije najveća vrijednost te šume drvna masa, nego upravo tartufi i 
očuvanje njihovog staništa. 
S druge strane desetljeće unazad desila se melioracija kanala rijeke Mirne, njen tok je 
kanaliziran i na taj način vode koja je ulazila u Motovunsku šumu u starom koritu rijeke Mirne, 
više je nema, što je dovelo do isušivanja pojedinih područja gdje bijelog tartufa više nema. 
Zbog toga iznijet je jedan prijedlog da se barem dio vode usmjeri u stari tok rijeke Mirne što bi 
ponovno dovelo povećanja količine tartufa u Motovunskoj šumi. 
Vrlo intenzivno pratimo naše tartufare, surađujemo i sa Hrvatskim šumama i ministarstvom i 
vjerujem da će se iznaći rješenje na zadovoljstvo svih aktera. 
 
LJERKA PERUŠKO, SDP ima dva pitanja. Pošto stanovnici Fažane imaju veliku potrebu za 
smještajem osoba starije životne dobi, da li Općina Fažana može dobiti poticaj Županije za 
izgradnju doma i što je potrebno da se ispune uvjeti za dobivanje pomoći? 
Na području Fažane radi se već šest mjeseci na rekonstrukciji Pulske ceste, još nije gotovo. 
Na toj cesti nalazi se jedan ugostitelj koji zbog radova ne može raditi, inače je otvoren cijelu 
godinu, te trpi veliku štetu. Budući je cesta županijskog karaktera, pitam kako se može 
ugostitelju nadoknaditi šteta, znajući da je ŽUC u vlasništvu Županije, te da li se može obratiti 
Županiji za pomoć? 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, Zamjenica župana, pozdravlja sve prisutne. Što se tiče izgradnje 
domova za starije osobe, Istarska županija nema nekakav fond s posebnim sredstvima za tu 



                                                             
 

namjenu, ili natječaj na koji se Općina može javiti. S druge strane niti trenutni europski fondovi 
to ne omogućavaju. 
Odgovorne osobe iz Općine Fažana do ovog trenutka nisu se obratile u Istarsku županiju niti 
predložile svoj program rada ili bilo koji projekt koji se odnosi na ovu problematiku. 
 
ŽUPAN, ceste se grade i da bi se poboljšalo poslovanje ugostitelja. Normalno dok traje 
gradnja svi trebamo trpjeti određene poteškoće i u poslovanju i u kvaliteti življenja. Međutim 
ukoliko ugostitelj ima takva potraživanja mora se obratiti Županijskoj upravi za ceste. Nije 
uputno da mi sada prejudiciramo bilo kakvo rješenje u ovom ili onom pravcu. 
 
MILIO BULIĆ, SDP, nedavno smo bili na polaganju kamena temeljca za izgradnju Medicinske 
škole u Puli i bio sam sretan i zadovoljan pozitivnom stvarima koje su iznijeli i Župan i 
Gradonačelnik Pule, da će se objekt graditi zajedničkim snagama. Međutim želim pitati 
Župana da li postoje dvojaki kriteriji za izgradnju srednjih škola u Istri? Ako postoje, pitam se 
i pitam ga na osnovu čega su ti kriteriji određeni? Koliko mi je poznato 2014. godine je potpisan 
ugovor između Grada Umaga i Istarske županije. Čini mi se da je Grad svoje obaveze ispunio, 
a da je Županija još uvijek na početku, pa me zanima do kada? 
Drugo što želim je iznijeti prijedlog predsjedniku Skupštine. Stječe se dojam da u Istri sve teče 
kao „po loju“, osim Kaštijuna. Predlažem da se sjednice makar malo rjeđe sazivaju i da se 
sredstva predviđena za rad Skupštine i njenih radnih tijela, dotiraju ustanovama koje se brinu 
za starije osobe, te da time postanemo prva županija u Hrvatskoj koja će tim načinom 
omogućiti ustanovama koje skrbe za najpotrebitije, realizaciju njihovih programa. 
 
ŽUPAN, mi smo u Istarskoj županiji osnivači pedeset škola, osnovnih i srednjih i jednog 
učeničkog doma, uz proračun koji je realno nedostatan da bi mogli udovoljavati svim 
opravdanim zahtjevima. 
Što se tiče srednje Medicinske škole u Puli, treba voditi računa o tome da ta škola, jedina u 
našoj županiji, nema svoga sjedišta i po tome je bila prva na listi prioriteta. Sad se to pitanje 
rješava uz pomoć Grada Pule koji sudjeluje sa 50% potrebnih sredstava, odnosno otplaćuje 
50% preuzetog kredita i to zato što mi nismo financijski u mogućnosti osigurati cijeli iznos, 
obzirom na naše fiskalne prihode. 
Isto tako, rješava se dugogodišnje pitanje Srednje talijanske škole u Bujama, a to zahvaljujući 
intervenciji Talijanske Republike s jedne strane i Republike Hrvatske s druge strane, odnosno 
nadležnog ministarstva za znanost i obrazovanje. Mi ćemo ove godine sudjelovati sa tri 
milijuna i sljedeće sa još tri milijuna kuna, za jednu investiciju koja u ovom trenutku prelazi 
iznos od 18 milijuna kuna, bez PDV-a.  
Srednja škola u Umagu, u ovom trenutku ne postoji u mreži srednjih škola na našem području. 
Prvo mora postojati taj uvjet da bi uopće mogli početi razgovarati o našoj intervenciji u tom 
pravcu. 
Znači postoji dobra volja, mogućnosti nema. 
 
PREDSJEDNIK zahvaljujem na inicijativi, međutim ja ću Skupštine sazivat kada ja smatram 
da je potrebno i nažalost ne mogu reći da ćemo to rjeđe raditi. 
Što se tiče drugog prijedlog ada se vijećnici odreknu naknade, to morate pitati svoje kolege i 
pokrenuti proceduru. Mi za sada imamo takva pravila. 
 
MILIO BULIĆ, SDP, nisam zadovoljan odgovorom Župana vezano za školu u Umagu, jer ako 
se nešto nema namjeru napraviti, onda nije zgodno niti da se potpisuje ugovor. Čini mi se da 
je ugovor s Gradom Umagom potpisao njegov prethodnik. Ako već nešto radimo, u ime 
naroda, a ovdje smo i u ime naroda, ne samo svoje, bilo bi zgodno da tako razmišljamo i da 
se tako i ponašamo. 



                                                             
 

Što se tiče drugog prijedloga, o tom, potom, ja sam svoje rekao, neka Predsjednik i dalje vodi 
načinom na koji će on. Moj prijedlog za dotacije je moj prijedlog i mojih suradnika u stranci. 
Oko toga neću inicirati niti definirati ništa. Mi se tim sredstvima nećemo obogatiti, a njima bi 
puno značilo. 
 
SILVANO HRELJA, HSU, pozdravlja sve prisutne. Ima jedan prijedlog ili pitanje. U Hrvatskoj 
je usvojena strategija borbe protiv siromaštva 2014.-2020. i kao takva je „mrtvo slovo na 
papiru“. Nema polazne točke, nema cilja, nema akcijskih planova, nema ništa. Međutim, ako 
to prihvatimo kao konstataciju onda se nećemo boriti protiv tog rastućeg zla, jer je siromaštvo 
u povećanju i u Republici Hrvatskoj i u Istarskoj županiji. Mislim da bi bilo dobro da jedinica 
lokalne samouprave ima barem popis, evidenciju socijalnih naknada koje se isplaćuju 
građanima, da bi mogli stvoriti predodžbu, odnosno procijeniti rizik tj. razinu siromaštva koju 
imamo u našoj županiji, ne čekajući da to država napravi. To je moja inicijativa, može se 
sazvati i tematska sjednica, jer je ovo jedan specifični problem s kojim se treba početi vrlo 
studiozno baviti. Za to imamo dovoljno vremena ako imamo dobre volje. 
Drugo, gospodine Župane, ne morate se vi ništa početi baviti sa dizalima. Pred godinu i pol 
sam govorio o tome s ove govornice, odnosno kolegica Sanja i ja. Mogu vam dati i popis svih 
adresa zgrada u Istarskoj županiji, gdje nema ugrađenih dizala. Nije problem do saborskih 
zastupnika. Mi smo obuhvatili cijeli teritorij Republike Hrvatske s anketama, preko pet tisuća 
ljudi, od kojih je veliki broj s invaliditetom, koji žive u tim zgradama. To je veliki problem pedeset 
tisuća građana u Republici Hrvatskoj. Problem je negdje drugdje, u nadležnom ministarstvu 
jer nije tražilo zaseban projekt financiranja iz EU. 
Naravno da je svaka naša inicijativa dobrodošla, ali nemojmo trošiti vrijeme da ponovno idemo 
istraživati ono što već imamo. Žao mi je da kolega Rupnik nije čuo to pred godinu i pol dana. 
Imamo sve i treba raditi pritisak da se to nominira kao zaseban projekt nevezan uz fasade i 
ostale projekte, a bojim se samo da mi kao država nemamo institucije koje su sposobne voditi 
pojedinačne projekte u vrijednosti pedeset tisuća eura, jer svi bi htjeli samo velike projekte. 
Dakle u tome je problem, oni ne žele, ne razumiju želje i potrebe pedeset tisuća građana u 
Republici Hrvatskoj. 
 
ŽUPAN zahvaljuje na pojašnjenju. Što se tiče inicijative da se stvori banka podataka o stanju 
siromaštva u našoj županiji, mislim da moje kolege koji se bave ovim resorom, će se potruditi 
koordinirati sve Centra socijalne skrbi i upravne odjele koji se bave tom problematikom, pa da 
dođemo do tih podataka. 
Što se tiče druge informacije, ja se zahvaljujem. Izgleda da sve ono što nije napravljeno se 
stavlja ponovno na dnevni red, ja nastojim pokazivati dobru volju. Vidim da je pola posla 
napravljeno i da treba „pokucati na određena vrata“, a koja nisu „vrata“ ove Istarske županije, 
ali zajednički ćemo sigurno „na ta vrata pokucati“. 
 
SILVANO HRELJA, HSU, zahvaljujem gospodine Župane, i računao sam na vaš senzibilitet 
za ovu problematiku. Bit ću sretan da dođemo do određenih prvih pokazatelja.  
Želim još nešto reći o Uljaniku. Uljaniku je oduzet život, naprasno i to ću reći pred svakim 
sudom na svijetu. Novi život nema bez novog početka, na starim temeljima teško će to ići. Ja 
bi volio biti veći optimista od Župana i reći da za mjesec dana ćemo krenuti, međutim ne želim 
davati građanima lažne nade. To neće ići bez promjene ponašanja u cijelom društvu, počevši 
od Vlade Republike Hrvatske. 
 
GORAN SUBOTIĆ, SDP, pozdravlja sve prisutne. Imao bi dva pitanja, prvo se tiče e-mailova 
koje smo svi dobili od Udruge Karigador. Zanima me što se tamo ustvari događa, zašto se ide 
protiv volje domicilnog stanovništva i koji su to viši interesi koji su bitniji od ljudi koji ne žele 
luku u tim dimenzijama na svom području. Ti ljudi pišu peticije, bore se, ali uporno se ispred 
njihovih kuća gradi nešto što oni žele. 



                                                             
 

Drago mi je što su nam članovi Kriznog stožera dali informacije i umirili nas vijećnike i građane 
Istre. Zanima me da li smo mi kao županija spremni se nositi sa ekonomskim utjecajima koje 
može prouzročiti ovaj korona virus. Tu prvenstveno mislim na turizam, poljoprivredi i svemu 
što je vezano uz turizam. Ja dolazim iz turističkog šampiona, Rovinja, gdje više nema turista, 
grad je prazan, hoteli koji su bili bukirani sa 600 ljudi, dolazi 100 ljudi u te hotele. Uskrs nam 
dolazi kada nam najviše dolaze gosti iz Italije, kojih najvjerojatnije neće biti. Kako ćemo mi to 
sve iz amortizirati?  Tu je jedan veliki lanac u pitanju, proizvođači maslinovog ulja, vina, hrane, 
smještaja, ugostiteljskih objekata. Biti će manji gradski proračuni, županijski proračun. Da li 
imamo neke mjere? Da li se razgovaralo na nivou države? Drago mi je da imamo prevenciju, 
ali strah od bolesti je najveći ljudski strah. 
 
ŽUPAN na ovo drugo pitanje nemojmo prejudicirati ono što se može dogoditi, nemojmo biti 
pesimisti. Moj stav u svemu tome je, „prvo zdravlje ljudi, a nakon toga takujin“. 
Što se tiče Udruge Moj lipi Karigador, nešto više može reći Mirko Radolović. 
 
MIRKO RADOLOVIĆ, v.d.pročelnik, probat će dati odgovor vezano uz inicijativu. Prva 
činjenica je da je detaljnim planom uređenja te lučice definiran njen obuhvat i broj vezova. 
Općina Brtonigla je donijela taj Plan, na taj Plan postoje primjedbe građana koji nisu njime 
zadovoljni. Neću ulaziti u to zašto su ti ljudi nezadovoljni nego ću samo iznijeti činjenice. 
Vezano za koncesiju na koju negoduje dio stanovništva i postoje određene pravne radnje koje 
je poduzela Udruga Moj lipi Karigador, pa ćemo vidjeti što će sudovi reći vezano uz davanje 
te koncesije. 
Sad se provodi i studija utjecaja na okoliš. Nedavno je provedena javna rasprava i to je isto 
jedan od alata koji koriste građani da bi dokazali da je taj zahvat za njih neprihvatljiv.  
Kroz tu studiju utjecaja na okoliš, valja naglasiti da se ona tiče prihvatljivosti zahvata na okoliš 
i ona ne bi mogla ići da nije u suglasnosti s Prostornim planom. Udruga ima pravo koristiti to 
pravo da se jave u sklopu javne rasprave što se tiče studije utjecaja na okoliš, međutim 
naglašavam da bi isključivo okolišna tematika trebala dolaziti u obzir i sve ovo ostalo što 
govorimo o načinu donošenja prostornih planova, o načinu donošenja koncesija nije predmet 
te studije. Svjesni smo problema, dobivamo sve više upita i morat ćemo izaći pred javnost sa 
svim informacijama koji ih zanimaju. 
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje svim vijećnicama i vijećnicima koji su sudjelovali u ovoj točki 
dnevnog reda. Zahvaljuje Županu i svima koji su davali odgovore i pojašnjenja. Zahvaljuje 
članovima Stožera gospodinu Kozlevcu i dr. Stojanoviću koji su nas informirali o aktualnoj 
situaciji. Slaže se sa vijećnikom Subotićem, međutim navodi da mi kao Županija nemamo tu 
moć i snagu nadoknaditi te eventualne gubitke koji će nastati. Ovo je svjetski problem. 
 

AD – 3 

Informacija o funkcioniranju i optimizaciji rada Županijskog centra za gospodarenje 
otpadom Kaštijun 

 
PREDSJEDNIK predlaže da se objedini izlaganje i rasprava po točkama 3 i 4. Pozdravlja 
gospođu Vesnu Dukić članicu Uprave Kaštijuna koja je danas s nama i na raspolaganju za 
sva pojašnjenja. Uvodno izlaganje će dati Župan i pročelnik Mirko Radolović. 
 
ŽUPAN, 12. rujna prošle godine – dva i pol mjeseca nakon mog stupanja na dužnost 
obnašatelja dužnosti – te nakon što se tijekom ljetne sezone iz pogona na Kaštijunu širio 
nesnosan smrad i s pravom uznemirilo građane okolnih mjesta, tražilo se sazivanje  tematske 
sjednice Skupštine Istarske županije, kako bi se raspravljalo o (ne)funkcioniranju mehaničko-
biološkog sustava gospodarenja s otpadom na Kaštijunu.  



                                                             
 

Tada, u rujnu mjesecu prošle godine, za ovom govornicom, pred svima vama koji ste tražili 
izvanrednu tematsku sjednicu, rekao sam slijedeće: 

- da je tema Kaštijuna ipak već bila na dnevnom redu skupštinskog Odbora za prostorno 

uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo, kompetentnom radnom tijelu za razmatranje 

navedene problematike; 

- da je u nadležnosti tog radnog tijela priprema buduće tematske sjednice Skupštine 

Istarske županije, koja bi trebala raspravljati ne samo o problemima funkcioniranja 

Kaštijuna već i o načinu rješavanja tih problema; 

- da moguća rješenja za nedostatke u radu Kaštijuna treba potražiti u suradnji s  

nadležnim državnim tijelima ( a to su Ministarstvo za zaštitu okoliša i pripadajući Fond) 

te sa svim zainteresiranim gradovima i općinama u Istarskoj županiji, odnosno sa  

njihovim komunalnim društvima,  i da  

- tek nakon toga bit ćemo spremni za sazivanje tematske sjednice, na kojoj će se 

raspravljati ne samo o problemu Kaštijuna, već i o mogućim rješenjima. 

Nisam održao riječ: to moram priznati.  
Nisam zatražio sazivanje tematske sjednice Istarske županije na kojoj bi se raspravljalo - 
valjda kao jedinu točku dnevnog reda  – o problematici (ne) funkcioniranja Županijskog centra 
za gospodarenje otpadom „Kaštijun“. (usput: kažu mi pravnici da „tematska sjednica“, u 
kategorijalnom aparatu općih akata koji reguliraju rad Skupštine, niti ne postoji kao zasebna 
vrsta sjednice). Nisam do današnjeg dana tražio sazivanje sjednice s tom točkom na dnevnom 
redu jer je dug i mukotrpan i kompliciran bio put traganja za rješenjem. Trebalo je točno 
identificirati uzroke nefunkcioniranja sustava; tražiti i dobiti povjerenje, podršku i pomoć 
nadležnih državnih tijela (u situaciji kada su odnosi bili ozbiljno kompromitirani); te riješiti cijeli 
niz tehničkih, pravnih, proceduralnih i na kraju financijskih pitanja. 
Danas, na dnevnom redu današnje redovne sjednice Skupštine Istarske županije imamo 
slijedeće dvije točke: 

- Informaciju o funkcioniraju i optimizaciji rada Županijskog centra za gospodarenje 

otpadom Kaštijun, i 

- Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na zaduživanje trgovačkog društva Kaštijun 

d.o.o. Pula. 

U Informaciji točno se utvrđuju uzroci nefunkcioniranja pogona tokom ljetne sezone te 
predlažu konkretne aktivnosti i mjere: 
- za poboljšanje rada samog postrojenja; 

- za sprječavanje pritiska na Centar zbog prekomjernih količina otpada u kriznih pet 

tjedana špice turističke sezone;  

- za uspostavljanje sustava odvajanja neprikladnog sadržaja otpada, prvenstveno 

organske komponente – dakle ostataka hrane – prije svega kroz uspostavu učinkovite 

suradnje komunalnih društava,  hotelijera i ugostitelja; 

- za sanaciju, otplinjavanje i efikasno pokrivanje bio reaktorskih odlagališta (koji smrde); 

- dok za efikasniju koordinaciju prijevoza otpada do Centra planirana je kupnja dodatnih 

6 poluprikolica i jednog tegljača. 

- na kraju, i to na zahtjev komunalaca, planira se i kupnja (pokretnog) stroja za drobljenje 

krupnog otpada. 

U Prijedlogu Zaključka o davanju suglasnosti na zaduživanje trgovačkog društva Kaštijun 
točno se utvrđuju uvjeti zaduživanja za pokrivanje slijedećih troškova: 

- nadogradnje / optimizacije rada postrojenja,  

- sanacije bio reaktorske plohe, kroz otplinjavanje i pokrivanje, 

- nabavke dodatnih prikolica i stroja za drobljenje krupnog otpada. 



                                                             
 

Dakle, došli smo pred vas, cijenjeni članovi i članice Skupštine, s analizom stanja, odnosno 
uzroka nefunkcioniranja Kaštijuna i s prijedlogom rješenja. Rješenje koji ima svoju, nemalu, 
cijenu. A budući da za plaćanje te cijene nisu dovoljna sredstva osigurana od strane državnih 
tijela - nadležnog Ministarstva za zaštitu okoliša i pripadajućeg Fonda - tražim od vas 
ovlaštenje, kao člana Skupštine društva Kaštijun, da odobrim zaduživanje tvrtke, za točno 
definirane i obrazložene namjene, a u cilju optimizacije rada pogona i pokretanje procesa 
uspostavljanja učinkovitog sustava gospodarenja otpadom na području Istarske županije. 
Unaprijed zahvaljujem na podršci i razumijevanju, a više o tome će reći gospodin Mirko 
Radolović. 
 
MIRKO RADOLOVIĆ, putem Power point prezentacije obrazlaže predmetnu točku. 
Kaštijun d.o.o. osnovan je 2007. godine s udjelima Grada Pule 51% i Istarske županije 49%. 
Svrha tog projekta bila je uspostava cjelovitog  sustava gospodarenja otpadom u Istarskoj 
županiji, a cilj je bio povećanje udjela reciklaže i zatvaranje svih odlagališta postojećeg 
neobrađenog komunalnog otpada. Nositelj tog projekta bio je Fond za zaštitu okoliša i 
energetsku učinkovitost RH. Centar je izgrađen i nakon probnog rada, započeo je s redovnim 
radom.  Stvarni troškovi izgradnje Centra iznose 24,3 milijuna eura, a troškovi cijelog projekta 
iznose 30,7 milijuna eura. Bespovratnih sredstava od EU fondova i Fonda je 77%, ostalo 
lokalna zajednica 23%. 
Količina proizvedenog otpada varira zavisno od doba godine, a variraju i sastav i karakteristike 
miješanog otpada. Funkcioniranje Centra ovisi o poštivanju zadanih parametara, okvira i 
lokalnih prilika. Prema podacima za 2018. godinu količina proizvedenog otpada u Istri je 
iznosila 141.000 tona, a od toga je 90.000 tona bilo miješanog otpada, za koliko je i projektiran 
kapacitet Centra. Znači kapacitet je još uvijek zadovoljavajući, međutim problem je u 
povećanom dovoženju miješanog komunalnog otpada u ljetnim mjesecima. 
Zatim objašnjava način i proces rada Centra, tj dovoz i obradu otpada. Postrojenje je 
zatvorenog tipa i ima svoj sustav ventilacije, a zrak iz postrojenja ne izlazi nefiltriran. 
Pročišćavaju se i otpadne vode i ne odlaze u okoliš već se ponovno koriste u proizvodnom 
procesu. 
Dnevni kapacitet Centra iznosi 390 tona, a jedan proces sušenja traje šest dana. Dnevni 
dovozi otpada u ljetnim mjesecima su bitno prekoračeni od predviđenog kapaciteta i to za cca 
30%. Posebno se to odnosi na period od sredine lipnja do kraja kolovoza. 
U cilju optimizacije rada Kaštijuna i rješavanja uočenih problema kao posljedica prevelikih 
količina otpada koje u ljetnim mjesecima dolaze na Kaštijun, ističe tri aktivnosti koje se 
planiraju poduzeti. Prva aktivnost odnosi se na koordinaciju Istarske županije, jedinica lokalne 
samouprave i komunalnih poduzeća u cilju smanjenja biorazgradivog komunalnog otpada s 
naglaskom na biorazgradivi otpad iz restorana i ugostiteljskih objekata. Župan je imenovao 
posebno povjerenstvo koje će se tim problemom baviti. Druga aktivnost odnose se na 
rekonstrukciju na postrojenju za mehaničko biološku obradu otpada u cilju povećanja 
kapaciteta obrade otpada u jeku turističke sezone, kao i kapaciteta obrade i filtriranja zraka iz 
procesa biološke obrade, a treća aktivnost usmjerena je na poboljšanje u procesu rada na bio 
reaktorskom odlagalištu. 
 
BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, v.d. pročelnica, Trgovačko društvo Kaštijun d.o.o. Pula 
podnio je zahtjev za davanje suglasnosti za zaduživanje kod Zagrebačke banke d.d. Zagreb 
u iznosu od 20.000.000,00 kn uz kamatu od 1,34% i naknadu za obradu kredita 0,10% što 
iznosi 20.000 kuna. Za osiguranje kredita tražena je zadužnica i hipoteka nad objektima 
Centra. Kreditom će se financirati izrada projektne dokumentacije, nadogradnja i opremanje 
Županijskog centra za gospodarenje otpadom. Istarska županija daje suglasnost na 49% 
vrijednosti zaduženja (razmjerno poslovnom udjelu) odnosno na 9.800.000,00 kn. 
Kredit će se plaćati kroz deset godina, u kvartalnim anuitetima.  



                                                             
 

Razmjerni dio Istarske županije u ovom zaduživanju iznosi 9,8 milijuna kuna, dok je Grad Pula 
dao suglasnost na 10,2 milijuna kuna. 
 
PREDSJEDNIK otvara raspravu po Klubovima.  
 
DUBRAVKO MARKOVIĆ, Klub HDZ-a, neupitno je da će podržati predloženi Zaključak jer je 
to svima u interesu. Međutim kao građanin, običan čovjek i Banjolac mora reći da je Kaštijun 
na krivom mjestu i kapaciteti za budućnost opet neće biti dovoljni. Nama četiri milijuna turista 
prođe kroz županiju, neka je to 100.000 baterijskih uložaka, zatim koliko je tu perilica rublja, 
televizora, mobitela. To sve ide u smeće. Najmanji problem je smrad, od smrada nitko nije 
umro. Mi ćemo umrijeti od žive i raznih toksina. Treba malo razmisliti o tom Kaštijunu „pro 
futuro“. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, Klub SDP-HSU-SDSS, zaista smo dobili iscrpne informacije i na 
Odborima i danas ovdje, što je pohvalno. Ima vrlo konkretno pitanje, a to je da li će ovim 
zaduženjem cijene zbrinjavanja i odvoza smeća poskupiti za građane, i ako da, za koliko? 
Ono što mi još fali ovdje, osim ovih tri aktivnosti je četvrta, a to je zbrinjavanje SRF-a. 
Ovim aktivnostima ćemo postaviti neke temelje, ali što ćemo dalje, bale će se gomilati. 
Župan je na Odboru vezano za SRF rekao da nije problem njegova kalorična vrijednost, da je 
manje vrijedan od drugih SRF-ova, ali iz dobivenih materijala i prezentacije gospodina 
Radolovića, kaže se da će  tim novim procesom SRF postati kvalitetniji. Zanima me da li je 
naš SRF dovoljno kvalitetan da ga uzimaju cementare, ili ipak nije dobre kalorične vrijednosti 
da bi se koristio? 
S kime se pregovaralo i u kojem smjeru ide otkup SRF-a, da li su se nastavili pregovori sa 
Holcimom? 
 
VILI ROSANDA Klub IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI, neodgovorno gospodarenje otpadom je 
najveći problem zaštite okoliša danas. Uspostava jednog kvalitetnog i funkcionalnog sustava 
gospodarenja otpadom je jedan od najvećih izazova većine jedinica lokalne samouprave 
danas u Europi. Ono što se od Župana i službi očekivalo je da izađu s konkretnim mjerama, 
što je i učinjeno, danas su na dnevnom redu i prezentirane su. Klub će podržati prijedlog i 
kompletan paket mjera u nadi da je ovo možda posljednja sjednica na kojoj će se u istoj 
rečenici spominjati riječi „smrad i Kaštijun“. 
 
PREDSJEDNIK zatvara raspravu po Klubovima i otvara pojedinačnu raspravu. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, vezano uz financijski izvještaj Društva, Kaštijun  ima iskazan 
gubitak od 2 milijuna kuna, ali iz godine u godinu se provlači obveza zbrinjavanja SRF-a. Iz 
izvještaja proizlazi da ta obveza iznosi 7 milijuna kuna, pa me zanima konkretan podatak da 
li na današnji dan Društvo Kaštijun ima zapravo financijski gubitak od 2 milijuna kuna ili kad 
se uzme u obzir ta obveza za zbrinjavanje SRF-a, taj financijski gubitak zapravo iznosi 9 
milijuna kuna? 
 
DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, nezavisna, željela bi u ime inicijative „Čist zrak duga ljubav“, 
stanovnika koji žive uz Kaštijun pročitati materijal, kojeg smo dužni svi saslušati. 
 
„Smatramo da predložene skupocjene mjere poboljšanja rada ŽCGO Kaštijun, a koje su 
predmet ovog zaključka, idu u suprotnom pravcu od onog zacrtanog planom gospodarenja 
otpadom IŽ i EU direktive. Sukladno tome ne možemo ih podržati.  
Naime, investirati će se u povećanje kapaciteta obrade organskog otpada, te u logistiku 
dobave istog na Kaštijun dok se istovremeno sustavno provodi i mora ubuduće provoditi 
smanjenje udjela organskog otpada u komunalnom otpadu za što nas nota bene također 



                                                             
 

obvezuje zakon i EU direktive. Ove su mjere skupo vatrogasno rješenje koje će samo možda 
umanjiti utjecaj Kaštijuna na zrak, vodu i tlo u okolici, dok će kriva odluka o katastrofalno loše 
odabranoj lokaciji u centru jedne od najturističikijih općina u Hrvatskoj još desetljećima biti 
tema pogođenih mještana općine Medulin i prigradskim naseljima grada Pule.  
Kako bi bar donekle umanjili utjecaj Kaštijuna na okolno stanovništvo i time pokazali da 
shvaćamo probleme tih jadnih ljudi, apeliramo da se aktivnije radi na maksimalno mogućem 
smanjenju količina organskog otpada u komunalnom otpadu na način da se isti selektira na 
kućnom pragu žitelja, te se odvojeno od komunalnog otpada zbrinjava i obrađuje u 
kompostanama. Također, s obzirom na visoki utjecaj turističko ugostiteljske industrije na ovaj 
segment, proizvodni organski otpad također mora se momentalno prestati isporučivati na 
Kaštijun kroz komunalni otpad, te isti moraju zbrinjavati za to ovlaštene tvrtke. 
Međutim i nažalost, ne možemo si dozvoliti luksuz protiviti se provođenju planiranih novih 
mjera, obzirom da smo stjerani u kut, te moramo istovremeno podržati bilo kakav korak koji 
će doprinijeti prestanku ili smanjenju negativnih emisija iz Centra.  
Možemo se samo nadati da će ove skupocjene mjere pokrenuti prilagođavanje rada centra s 
okolišem u kojem se nalazi tj. blisko nastanjenim stanovništvom i turističkom industrijom u 
blizini Kaštijuna. Sudeći po veličini problema s kojim se suočavamo, za pretpostaviti je da će 
ovaj centar često zahtijevati slične intervencije kako bi poslovao u sredini u kojoj je sagrađen, 
a da istovremeno ima minimalni utjecaj na okolinu. 
Govoreći o samim mjerama koje su predmet ovih investicija, jasno je kako one dolaze post 
festum s obzirom da se najprije trebalo investirati u proces sakupljanja otpada tj. ići u smjeru 
povećanja selektiranog otpada i izuzimanjem organskog otpada iz komunalnog. Svaki će 
stručnjak u domeni gospodarenja otpadom potvrditi kako je mjerilo lošeg sustava 
gospodarenja otpadom veličina kapaciteta obrade otpada u MBO postrojenju kakav je 
Kaštijun. Ovim se mjerama ide u pravo u tom krivom smjeru tj. povećanju kapaciteta. Tragično 
za našu razvijenu regiju.  
U ovom dokumentu nema govora o osnovnim stvarima koje su uzrokovale ovakvo stanje. Dok 
se planirao i izvodio centar na Kaštijunu rijetki provodili odvajanje otpada na kućnom pragu. 
Da bi se otpad efikasno odvajao na kućnom pragu, kako pokazuju iskustva iz naše 
neposredne okoline, potrebno je desetak godina učenja i prilagodbe svih u lancu odvajanja 
otpada. Mi smo se počeli time baviti tek nakon što je Kaštijun pušten u puni pogon. Sada smo 
u situaciji da proširujemo kapacitet, umjesto da ga smanjujemo. Ova sredstva, umjesto u ove 
vatrogasne mjere, su trebala biti uložena u efikasnije odvajanje otpada 
Kao prva mjera koja, na žalost, nije ugrađena u ovaj dokument mora biti odvajanje bio 
razgradivog otpada na kućnom pragu, izgradnja kompostana i bioplinskih postrojenja. Osim 
što je propisana zakonom i EU direktivama, ona služi tome da se upravo ova komponenta 
koja najviše utječe na smrad s Kaštijuna ravnomjernije rasporedi širom županije i drži bolje 
pod kontrolom. Kompostane, ako se naprave i operativno vode po pravilima struke ne bi 
smjele imati negativni utjecaj na okoliš. Krajnji je trenutak da to konačno krenemo raditi. 
 
Druga mjera mora biti bolja edukacija i usvajanje procedura, kako krajnjih korisnika, tako i 
komunalnih poduzeća da se što brže postignu postoci odvajanja otpada koji su propisani EU 
direktivama.  
Pored navedenog mnoge stvari u dokumentu nisu baš najjasnije. 
 
 Primjerice, „Ukupan trošak cijelog Projekta koji uključuje nadzor, tehničku pomoć, odnose s 
javnošću, opremu i radove iznosi 30,7 milijuna €, od čega se 24,3 milijuna € odnosi na 
stvarne troškove gradnje.“ 
 
Dakle 20% ukupnog iznosa ide na nadzor, tehničku pomoć i PR! S tim da je PR 
katastrofalno loš prepun kontradiktornih i nepotpunih informacija. Čemu treba služiti toliki 
novac za odnose s javnošću? Zbog čega nemamo detaljne planirane troškove odnosa s 



                                                             
 

javnošću? Koju to javnost sada treba uvjeravati kako će predviđene mjere polučiti rezultat a 
s ciljem da iste budu prihvaćene?  
 
Moramo istaknuti veliki problem tj. apsolutno ne reagiranje na alarmantne podatke o 
emisijama koje dolaze sa Kaštijuna i stanju okoliša u blizini.  
Za krizu sa PM česticama se lakonski odgovaralo kako dolaze iz Italije iako nismo imali niti 
jednog parametra koji upućuje na tako nešto. Umjesto da se hitno reagira i postavi barem još 
jedna mjerna stanica u gradu Puli, prošla su već dva mjeseca i ništa nije napravljeno. 
PM10 čestice ove su godine na dnevnoj razini prekoračene pet puta a na satnim vrijednostima 
nekoliko stotina.  
Nedavno je Kaštijun objavio podatke o analizi tla. Podaci su takvi da se, sudeći po ovom 
jednom mjerenju, tlo može slobodno komercijalno iskorištavati kao rudna sirovina za 
dobivanje većeg broja teških metala. Nitko nije reagirao na to mjerenje. Takvo tlo predstavlja 
direktnu opasnost za zdravlje građana. Potrebno je hitno utvrditi uzrok i opseg zagađenja tla, 
ovo nije šala. Mjerenjem se saznalo kako je primjerice količina Bakra iznosi 5000 mg/kg tla 
dok je dopušteno od nula do 60 mg! Olovo, cink, krom sve je višestruko povišeno a u tlo je 
dospjelo upravo iz zraka! Napominjemo, odmah do ograde Kaštijuna nalaze se hektari 
obradivih površina sa posađenim kulturama povrća. 
 
Na kraju – što se tiče rezultata praćenja okoliša – propisana su brojna mjerenja i 
laboratorijske analize – vrlo malo toga je javno dostupno. Zbog čega? Isto tako što se tiče 
vode – kaže se da se voda koristi za zalijevanje zelenih površina, ali se ne ispušta u okoliš. 
Pa što je zalijevanje zelenih površina nego ispuštanje u okoliš? Zbog čega postoje takvi 
problemi u komuniciranju prema javnosti? 
 
Svega ovog ne bi bilo da se poslušao glas naroda i struke kod samog odabira lokacije.  
 
Koristim ovu priliku da opet upozorim, kao što se upozoravalo 2008. kako je lokacija pored 
tvrđave Kaštijun koja se nalazi u blizini mjesta Pomer, Banjole i Vinkuran, te na nadmorskoj 
visini od 50 metara i u vrtlogu najčešćih vjetrova na tom području, nepovoljna za gradnju 
centra za obradu otpada pa tako i sušionice svih fekalija grada Pule i okolice, a koje se 
planira u blizini centra. Nemojmo dopustiti još jednu kardinalnu ekološku pogrešku.  
 
Na kraju apeliramo putem tri iznimno važna zahtjeva: 
 
1. Već danas pokrenite procedure u sustavu gospodarenja otpadom  na način da se 
organski otpad selektira iz komunalnog. 
2. Odustanite od gradnje sušionice fekalija grada Pule u blizini Kaštijuna. Lokacija je previše 
kontaminirana. 
3. Provedite kemijske analize lebdećih čestica i tla u okolici Kaštijuna.  
 
Reagirajmo na vrijeme i moguće spasimo živote mještana u okolici. Toliko minimalno 
empatije im dugujemo.  
I dalje i uvijek ćemo govoriti da je ovo loša lokacija i zastarjela tehnologija! 
 
Hvala što ste me saslušali, i još bih htjela u ime svih mještana zahvaliti gospodinu Županu 
Radinu koji se zaista uhvatio ukoštac s problemom, saslušao nas i bit će naša podrška. 
 
DAMIR GRÜNBAUM, nezavisni pozdravlja sve prisutno. Užasno sam razočaran, objasnit ću 
zašto. Centar za gospodarenje otpadom Kaštijun je na pogrešnoj lokaciji, pogrešna je 
tehnologija, pogrešni ljudi koji su donosili pogrešne odluke. Sve se to nije zaustavilo nego se 
i dalje nastavlja, „ćoravom tovaru kupujemo nove naočale“. Te greške plaćaju građani Istre. 



                                                             
 

Da plaćaju samo iz svog „takujina“ bilo bi još prihvatljivo, ali plaćaju i svojim zdravljem. 
Nažalost nitko nije uzeo u obzir sve utjecaje Kaštijuna na prirodu i sve ono što je već do sada 
zagađeno. To je ekološki kriminal, i ono što još inkriminira tvorce Kaštijuna je da su oni to već 
sve znali, još prije desetak godina. Sa gospođom Vesnom Dukić sam razgovarao prije 
jedanaest godina o tome, slao sam joj mailove. Sa vrhunskim stručnjacima i gospodinom 
Jakovčićem sam bio na sastanku gdje su stručnjaci izričito naglašavali da se ne uzme u obzir 
MBO tehnologija, međutim nikoga to tada nije bilo briga. Tada sam slao mail gospodinu 
Jakovčiću, gospođi Vesni Dukić i gospodinu Vedranu Grubišiću da MBO ne može kvalitetno 
preraditi ni nepresortirani ni presortirani komunalni otpad. Potrebno je najmanje 30 ha 
zemljišta za predviđeno razdoblje od 25 godina koje će se uništiti i onda će se morati seliti 
dalje. Nisu uračunate velike količine neprerađenog otpada za vrijeme remonta postrojenja i 
remonta cementare.“ 
Cijela studija se tada temeljila na pismu namjere da će se RTF prodavati Holcimu. Oni su i 
svoje peći prilagodili RTF-u tada i uložili u to, ali neozbiljnost da ih nismo obavezali na to je 
nevjerojatna. Oni sada spaljuju smeće od nekoga iz Italije, tu nama ispred nosa, rugaju nam 
se. 
Imamo veliku količinu otpadnih voda. Reciklirani materijali metali i nemetali nisu dovoljno čisti, 
već se moraju naknadno obrađivati za prodaju. Ne izdvajaju se teški metali, to ne može stajati 
tu u Istri, nama ispred dvorišta. Ne može obrađivati otpad sa starih deponija, a druge 
tehnologije koje su se tada nudile, mogle su obrađivati i takav otpad. Ono što je najbitnije i što 
se tada već upozoravalo su mogući problemi sa mirisom. I najmanja pogreška u doziranju 
vode na bio reaktorskim odlagalištima može biti katastrofalna. Znači ako se pređe 40% 
doziranje vode, može doći do pucanja bio reaktorskog odlagališta, što znači zagađenje 
podzemnih voda. Ne sterilnost obrađenog otpada postavlja upitno mikrobiološku čistoću zraka 
vezano za zdravlje djelatnika i ljudi nastanjenih u blizini postrojenja. Znači to se sve znalo prije 
jedanaest godina. Ima tu još puno stvari, upitna profitabilnost, mogućnost financiranja, ne 
eliminira dioksin iz RDF-a. 
Ono što sam najmanje očekivao od ove radne grupe, a ona to nije učinila, jako mi je žao, 
smatrao sam da su svjesni onoga što rade i posljedica njihova rada, a to je što onaj prljavi dio 
MBO tehnologije nisu zamijenili strojnim sušenjem otpada. Bio sam siguran da će se nešto 
takvo učiniti, napraviti barem jedno hibridno postrojenje i da će se sav taj suludi projekt na 
neki način ipak poboljšati. Sve to što se danas događa ovdje imamo u Marinšćini. Ovo što se 
govori da su „pikovi“ glavni razlog smrada, mogu slobodno reći da je laž. Smrad će se i dalje 
pojavljivati, mi imamo ekološku bombu koja će nam opet eksplodirati u lice, i to vrlo brzo. Vidim 
da ste ovdje svi već odlučili i da ćete glasati za, ja naravno neću, jer neću biti suučesnik u 
jednoj takvoj prljavoj raboti. Na taj projekt je bilo dano 114 primjedbi koje su se sve pokazale 
opravdanima. 
Moj prijedlog je da se što prije zatvori Kaštijun, teški metali su već u zemljištu, imamo Naturu 
histricu koja ništa ne radi i nije ih bilo briga niti za Lakotu. 
 
RADOVAN CVEK,  HSU, pozdravlja sve prisutne. Mi se možemo vraćati desetak godina 
unatrag, ali danas imamo ovo što imamo i to moramo sanirati. Čestitam gospodinu Radinu što 
se uhvatio ukoštac s tim problemom. Na Kaštijunu imamo uređaj kojemu treba šest dana da 
osuši otpad, a budući da količina dovezenog premašuje optimalnu količinu, taj proces ne 
završi u šest dana. Problem je ulaz smeća, nitko ne može potpuno izdvojiti mokri otpad, 
pogotovo organski, ali se može izdvojiti možda 50%. U tom slučaju bi trebalo puno manje 
dana da se to osuši, predviđenih šest dana bilo bi dovoljno. Kod tog lošeg i nekontroliranog  
ulaza normalno da su i rezultati loši. Pred dvadesetak godina jedna delegacija bila je u Italiji, 
u posjeti jednom postrojenju za gospodarenje otpadom koji je funkcionirao, nije bilo smrada, 
u asfaltu je, okolo se odvija promet. Tada su nam rekli da i u Londonu postoji isto takvo 
postrojenje. 



                                                             
 

Znači to je bilo pred dvadeset godina, naravno da su se tehnologije od tada promijenile, i mi 
smo možda imali prilike uzeti neku drugu tehnologiju, ali sada o tome pričati ili o nekom 
premještanju je suvišno. To je kao da je netko rekao da treba premjestiti Uljanik, pa nije ga 
premjestio, uništio ga je. Slažem se sa vijećnikom iz Umaga, da su neke stvari loše, ali 
moramo naći neka rješenja, ne možemo samo nabrajati loše stvari. Mišljenja sam da problem 
mogu riješiti komunalna poduzeća, moraju dogovoriti odvoz smeća kao što je nekada bilo 
kada se je taj smrdljivi otpad, ostaci hrane, zamrzavao u komorama i vozio se određenim 
danima, prije toga bi se pripremila jama, to se zatrpalo jer nije bilo drugog rješenja, ali nije bilo 
smrada ni crva nakon dva sata. Jedino komunalci mogu tu pomoći, treba raditi i nedjeljom tih 
pet tjedana u godini. Volio bih doći do rješenja, hvala svima koji se trude, problem je veliki i 
treba ga riješiti. 
 
VILI ROSANDA, IDS, imao bih pitanje vezano na situaciju sa PEM česticama. Imamo mjernu 
stanicu na Kaštijunu koji nije zadužen za iščitavanje podataka već to radi Zavod. On nakon 
što i iščita same podatke, nije dužan utvrditi zašto je do tog stanja došlo. Imali smo izjavu 
Kaštijuna da ništa što se tamo radi ne može uzrokovati PEM čestice. Nadam se da ćemo 
postaviti i druge mjerne stanice u blizini. Tko će nama sutra, nakon što se iščitaju službeni 
podaci, zaista i reći zašto je do toga došlo? Činjenica je da smo imali stručnjake koji su tvrdili 
da su te čestice došle iz Italije, drugi su tvrdili da je to sa Kaštijuna. Tko može službeno utvrditi 
kako do tih stvari dolazi?  
 
PREDSJEDNIK zatvara raspravu. 
 
ŽUPAN, mi smo naišli na problem kojeg pokušavamo riješiti. U potpunosti se slažem sa 
mišljenjem vijećnika Radovana Cveka. Prošlost se ne može mijenjati, možemo samo djelovati 
da nam budućnost bude bolja. U cijeloj toj priči, žao mi je mještana naselja oko Kaštijuna za 
koje znam da su dobronamjerni i zbog njih sam se prihvatio tog posla i preuzeo na sebe 
odgovornost da se nešto čini. Moram ponovno naglasiti da smo radi tog problema kucali na 
mnoga vrata državnih tijela bez kojih se u tu avanturu optimizacije ne može nikako ulaziti. 
Mještani nama ne vjeruju kao niti gospodin Grunbaum i misle da je to promašena tehnologija, 
da se tu ništa ne da napraviti, da treba to zatvoriti. Ne bih htio da budu u pravu. Zato smo to 
sve napravili da konačno uspostavimo zajedništvo oko pitanja zbrinjavanja otpada na području 
Istarske županije. Da nam se ne desi ono što se dešava, da netko uvaljuje drugome, da jedno 
kaže, drugo radi i da djeluje sa „figom u džepu“. Zato se slažem sa vijećnikom Radovanom 
Cvekom, nakon optimizacije gdje ćemo postići bolje performanse, bolje sušenje konačne 
materije koja izlazi iz tog pogona, kad ćemo sanirati konačno bio reaktorske bazene, riješiti 
pitanje plasiranje SRF-a. Državnog sustava zbrinjavanja SRF-a nema, kao što nema niti tržišta 
sekundarnih sirovina. Nakon svega toga sustav će profunkcionirati. U međuvremenu postoji 
velika vjerojatnost da će se ovoga ljeta primijetiti  pomaci na bolje. Kao što sam već rekao, to 
je početak uspostavljanja sustava gospodarenja otpadom na nivou cijele županije. Tu moramo 
biti koordinirani a funkciju koordinacije ova županija neće ispuštati iz svojih ruku. Mi ćemo i 
dalje imati povjerenstvo, i dalje ćemo koordinirati komunalna poduzeća, jer to je potrebno i 
neophodno. Bez toga rješenje za otpad nećemo imati narednih deset godina. Mi moramo 
odvajati i selekcionirati otpad usprkos pomanjkanju propisa i sustava od strane države, pa 
makar ga stvorili sami. 
Što se tiče pitanja da li će se cijena smeća  mijenjati, za sada neće. 
Što se tiče plasiranja SRF-a razgovaramo sa Holcimom i ne samo sa njima. 
Oko pitanja tržišta sekundarnih sirovina, stekao sam dojam da u Fondu ne razmišljaju o tome, 
ali ćemo ih natjerati na to razgovorom i uvjeravanjem. 
Povjerenstvo će i dalje raditi na koordinaciji komunalnih poduzeća. 
Vijećnicima će biti dostavljeno financijsko izvješće Kaštijuna, kao i svih ostalih ustanova i 
društava, što je potvrdio i predsjednik Skupštine kao zadatak. 



                                                             
 

Da li lažem? Nemam dojam da lažem niti da muljam, ja sam se pokušao udubiti u materiju i 
vjerujem da činimo dobro u javnom interesu. 
Planiramo postaviti novu mjernu stanicu što je namjera i Grada Pule, međutim spori smo, 
administracija uprave je spora, radi se po javnim nabavama i poštivanju propisa jer radimo s 
javnim novcem. 
Također ići ćemo u dodatnu analizu zraka i tla zajedno sa Zavodom za javno zdravstvo. 
Ako nakon svega ovoga nećemo imati uspjeha onda dolazi onaj scenarij vijećnika 
Grünbauma, da se to zatvori i da cijela Istra postane jedan veliki Napulj. 
 
VESNA DUKIĆ, članica Uprave Kaštijuna,  pozdravlja sve prisutne. Na veliki dio pitanja je 
odgovorio uvaženi Župan. Ja bih htjela demistificirati neke stvari koje su ovdje izrečene, jer je 
prikazan dosta dramatičan scenarij. 
Vezano za SRF moram napomenuti da je Kaštijun obveznik javne nabave i da se za svaki 
ugovor mora provesti postupak javne nabave. 
Financijsko izvješće će biti dostavljeno, za ovu godinu procjenjuje se gubitak od 300.000 kuna, 
s time da su rezervirana sredstva za bale koje se skladište na lokaciji Centra, a natječaj će 
izaći u roku sljedećih petnaestak dana. 
Ovo povećanje kapaciteta postrojenja nije vezano samo za organski otpad. Kolega Radolović 
je pokušao pojasniti da mi dodajemo dva bio boksa i pojačavamo sustav sušenja otpada zato 
da bi otpad koji izlazi van bio što stabilniji odnosno, sušiji tj bez neugodnih mirisa. To je cilj. 
Postrojenje za bio mehaničko biološku obradu nije ni građeno za obradu biorazgradivog 
otpada nego samo ostatka nakon primarne selekcije. Tu ću se složiti s gospođom Radolović 
da je sustav koji prethodi onome što dolazi na Kaštijun, neriješen na nivou države i zbog toga 
se ulažu maksimalni napori da se u koordinaciji sa Županijom i komunalcima vidi što je 
moguće više dobro uraditi na lokalnom nivou bez obzira što na nivou države nisu riješene 
kompostane, bio plinska postrojenja. 
Moram pojasniti nešto što se krivo tumači jer ne bih htjela da percepcija javnosti bude kriva. 
Prvo, na Kaštijunu se ne obrađuju teški metali, ja ne znam niti jedno postrojenje koje izdvaja 
teške metale iz otpada. Mi smo radi zaštite ljudi koji rade u postrojenju, uzorkovali prašinu koja 
nastaje u postrojenju za mehaničko biološku obradu i dali je na analizu jer to je jedini 
potencijalni onečišćivač na lokaciji. Moram reći da otpad na Centru Kaštijun u niti jednom 
momentu nije u dodiru sa tlom, ili je na betonskoj podlozi ili na plohi koja ima 1,20 m brtvenih 
slojeva. Znači ne odlažemo otpad na livadu, nego na unaprijed pripremljenu podlogu. Sastav 
prašine koja se nalazi u MBO-u ima konkretno bakra manje od 0,1 mg/kg te prašine. Prema 
tome, ako se u tlu oko Kaštijuna nalazi bakar, on svakako nije iz ovog izvora i ne dolazi iz 
postrojenja. Prašina koja ide na čišćenje na filtere, dokazano je da nema niti jedno od opasnih 
svojstava otpada. Znači prašina sa Kaštijuna nije kancerogena, kao što volimo reći da bi 
izgledalo dramatično, jer ovo su nalazi ovlaštenog laboratorija. 
Što se tiče pitanja za lebdeće čestice, mi imamo postaju koju smo postavili po okolišnoj dozvoli 
i automatska postaja za mjerenje po okolišnoj dozvoli mjeri kontinuirano parametre koji su 
definirani okolišnom dozvolom. Ti parametri automatski odlaze preko ovlaštenog laboratorija 
u nadležno ministarstvo i javno su dostupni putem naše web stranice kao i na stranicama 
ministarstva kao satne vrijednosti i 24-satni prosjek. Također na našim web stranicama imate 
izvješće o kakvoći zraka za prošlu godinu, a to ne bih komentirala jer nisam stručnjak za zrak, 
niti je Kaštijun ovlašten za komentiranje stanja zraka. Kontaktirali smo neke od nadležnih 
institucija, Državni hidrometeorološki zavod, Zavod za javno zdravstvo. Ono što procjenjujemo 
da je potrebno napraviti je model rasprostiranja čestica koje dolaze zbog klimatskih uvjeta, 
vjetra, tlaka zraka. Ono što sigurno mogu tvrditi da izvor povećanih čestica nije rad Kaštijuna 
jer se povećane čestice učestalo javljaju noću, navečer, odnosno kada postrojenje ne radi. 
Prema tome izvor čestica nije postrojenje, ali je činjenica da su povećane količine čestica 
izmjerene na postaji Kaštijun, da li to zato što je to jedina postaja u okolici koja to mjeri, to ne 
mogu reći, zato ćemo angažirati Državni hidrometeorološki zavod koji je zadužen za praćenje 



                                                             
 

prekograničnih onečišćenja, putem našeg Zavoda i još nekih institucija tražiti da se izmodelira 
širenje zraka. Postoji jedna stranica svjetskog onečišćenja gdje se točno vidi na koji način se 
rasprostiru pojedina onečišćenja u svijetu. Neke povećane količine čestica su posljedica 
onečišćenja zraka iznad nas. 
O lokaciji Kaštijuna ne bih komentirala, ovo nije tema, bilo je puno rasprava oko odabira 
tehnologije. Famu oko toga da je tehnologija zastarjela željela bih prekinuti, jer otpad možete 
ili odložiti na livadu, ili ga ograditi ili spaliti, četvrtog načina nema. Odlagati ga na livadu ne 
smijemo, spaliti rekli smo da ne želimo, znači da ga moramo obraditi. Tehnologija na centru 
Kaštijun je za obradu otpada, za pripremu otpada za njegovo maksimalno materijalno i 
energetsko korištenje, a ono na čemu moramo raditi je složiti sustav kako treba, da u Centar 
ne dolazi ono čemu tamo nije mjesto. Zato postoji koordinacija komunalnih tvrtki na nivou 
županije da složimo sustav što je bolje moguće i da bez obzira što na državnom nivou to nije 
riješeno, pokušamo riješiti  i neke druge tokove otpada za koje zasada nema rješenja. 
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje gospođi Vesni Dukić, članici Uprave Kaštijuna. Zahvaljuje svima 
koji su sudjelovali. Vjeruje da su svi dobronamjerni, imamo situaciju koja nije jednostavna, 
teška je, moramo i velike novce izdvojiti. Čuli smo obrazloženja i ja osobno sam za, jer mislim 
da taj problem moramo krenuti rješavati vrlo ozbiljno i temeljito i ovo što je predloženo, 
doživljavam baš tako. 
 
Skupština Istarske županije nakon provedenog glasanja sa 26 glasova ZA, 2 glasa PROTIV i 
8 SUZDRŽANIH glasova, prihvaća 
 

ZAKLJUČAK 

1. Prihvaća se Informacija o funkcioniranju i optimizaciji rada Županijskog centra za 
gospodarenje otpadom „Kaštijun“.  
 

2. Podržavaju se predložene aktivnosti optimizacije rada Županijskog centra za 
gospodarenje otpadom „Kaštijun“ koje se odnose na:  

- rekonstrukciju postrojenja za mehaničko biološku obradu otpada u cilju povećanja 
kapaciteta obrade otpada u jeku turističke sezone, kao i kapaciteta obrade i filtriranja 
zraka iz procesa biološke obrade;  

- poboljšanje rada na biorekatorskom odlagalištu;  
- rad Radne grupe za koordinaciju rada ŽCGO Kaštijun.  

 
3.  Ovaj Zaključak stupa na snagu osmog dana od objave u „Službenim novinama 

Istarske županije“.  
 
 

AD - 4 
 
Sa 26 glasova ZA, 2 glasa PROTIV i 8 SUZDRŽANIH glasova, donosi 

ZAKLJUČAK 
 o davanju suglasnosti na zaduživanje trgovačkog društva Kaštijun d.o.o. Pula 

AD - 5 



                                                             
 

Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Akcijskog plana energetske učinkovitosti Istarske 
županije za razdoblje od 2020 do 2022. godine 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ZAKLJUČAK  

o prihvaćanju Akcijskog plana energetske učinkovitosti Istarske županije za razdoblje 
od 2020 do 2022. godine 

 
 

AD - 6 

Prijedlog Zaključka o izmjeni Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog 
vijeća Bolnice za ortopediju i rehabilitaciju „Prim. dr. Martin Horvat“ Rovinj o  

dugoročnom kreditnom zaduženju u kunama za financiranje adaptacije zgrada bolnice 
– II. zaduženje 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ZAKLJUČAK  

o izmjeni Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Bolnice za 
ortopediju i rehabilitaciju „Prim. dr. Martin Horvat“ Rovinj o  dugoročnom kreditnom 

zaduženju u kunama za financiranje adaptacije zgrada bolnice – II. zaduženje 

 

 
Sjednicu nakon odlaska Predsjednika Valtera Drandića, vodi Potpredsjednica Tamara 
Brussich 

 
AD - 7 

Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Sporazuma o davanju kapitalne pomoći Gradu 
Pazinu za otplatu kredita za izgradnju i opremanje Doma za starije osobe i centra za 

pružanje izvan institucijskih socijalnih usluga Pazin 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 



                                                             
 

ZAKLJUČAK  

o prihvaćanju Sporazuma o davanju kapitalne pomoći Gradu Pazinu za otplatu kredita 
za izgradnju i opremanje Doma za starije osobe i centra za pružanje izvan 

institucijskih socijalnih usluga Pazin 

 
AD - 8 

Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Sporazuma o davanju kapitalne pomoći Gradu 
Labinu za otplatu kredita za izgradnju i opremanje doma za starije osobe u Labinu 

 
 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ZAKLJUČAK  
o prihvaćanju Sporazuma o davanju kapitalne pomoći Gradu Labinu za otplatu kredita 

za izgradnju i opremanje doma za starije osobe u Labinu 
 
 

AD - 9 

Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku o davanju u zakup poslovnog 
prostora zdravstvenim radnicima Istarskih domova zdravlja 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ODLUKU 
o davanju suglasnosti na Odluku o davanju u zakup poslovnog prostora zdravstvenim 

radnicima Istarskih domova zdravlja 
 

AD - 10 

Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i  rasporedu sredstava za 
decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2020. godini 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ODLUKU 
o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i  rasporedu sredstava za decentralizirane 

funkcije za zdravstvene ustanove u 2020. godini 
 
 
 
 
 
 



                                                             
 

AD - 11 

Prijedlog Zaključka o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstava 
decentraliziranih funkcija u 2020. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima 

Istarska županija ima osnivačka prava 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ZAKLJUČAK 
o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstava decentraliziranih funkcija u 

2020. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima Istarska županija ima 
osnivačka prava 

 
 

AD - 12 

Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih i financijskih 
rashoda centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva korisnicima zajamčene 

minimalne naknade koji se griju na drva u 2020. godini 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ODLUKU 

 o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih i financijskih rashoda 
centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva korisnicima zajamčene minimalne 

naknade koji se griju na drva u 2020. godini 

 
AD - 13 

Prijedlog Odluke o minimalnim standardima, kriterijima, mjerilima i načinu 
financiranja decentraliziranih funkcija domova za starije osobe za 2020. godinu 

Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ODLUKU 

 o minimalnim standardima, kriterijima, mjerilima i načinu financiranja 
decentraliziranih funkcija domova za starije osobe za 2020. godinu 

 
 
 



                                                             
 

AD - 14 

Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Službeničkog suda 
Istarske – županije Pazin – Tribunale per il personale impiegatizio della Regione 

Istriana Pisino 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 

ODLUKU 

 o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Službeničkog suda Istarske – županije 
Pazin – Tribunale per il personale impiegatizio della Regione Istriana Pisino 

 
AD - 15 

Prijedlog Rješenja o imenovanju predsjednika i članova Službeničkog suda Istarske – 
županije Pazin – Tribunale per il personale impiegatizio della Regione Istriana Pisino 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

RJEŠENJE  

o imenovanju predsjednika i članova Službeničkog suda Istarske – županije Pazin – 
Tribunale per il personale impiegatizio della Regione Istriana Pisino 

 
 

AD - 16 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama 
Statuta Osnovne škole - Scuola elementare RIVARELA 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ODLUKU 
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama Statuta Osnovne 

škole - Scuola elementare RIVARELA 
 
 
 
 
 
 



                                                             
 

AD - 17 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama 
Statuta Industrijsko-obrtničke škole Pula 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ODLUKU 

 o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama Statuta 
Industrijsko-obrtničke škole Pula 

 
AD - 18 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu 

Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ODLUKU 

 o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama 
Statuta Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu 

 
AD - 19 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama 
Statuta Gimnazije i strukovne škole Jurja Dobrile Pazin 

Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ODLUKU 

 o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama Statuta Gimnazije 
i strukovne škole Jurja Dobrile Pazin 

 
AD - 20 

Prijedlog Zaključka o prihvaćanju nacrta i utvrđivanju prijedloga Odluke o davanju 
suglasnosti na Izmjene Statuta Doma za starije osobe „Domenico Pergolis“ Rovinj. 



                                                             
 

 
Skupština Istarske županije bez rasprave, nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO, 
donosi 
 

ZAKLJUČAK 

o prihvaćanju nacrta i utvrđivanju prijedloga Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene 
Statuta Doma za starije osobe „Domenico Pergolis“ Rovinj. 

 
POTPREDSJEDNICA zaključuje sjednicu.  
 
 
Sjednica je završila u 14,15. 
 
 
 
Zapisnik vodila 
Mirela Udovičić 

PREDSJEDNIK SIŽ: 
 

VALTER DRANDIĆ 
 


